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Sota el lema de "cap feina
sense conveni, cap
persona sense feina", més
de 1 5.000 persones es van
manifestar contra el blo-
queig dels convenis col· lec-
tius per part de les patronals
de diferents sectors.

El 7 de jul iol , prop de
800.000 treballadors es po-
den quedar sense conveni
col· lectiu d'apl icació, uns al-
tres a final d'any i la resta,
d'aquí a un any.

La pèrdua de la ultraactivitat
provocarà l 'acomiadament
de milers de persones amb
més antiguitat, ja que les
empreses contractaran, si-
gui amb quali lficació o sen-
se, amb salari mínim de 645
euros com a referència, i
amb jornades laborals més
extenses que les de fins ara.

Si no defensem ara els
convenis bloquejats, des-
prés acabaran desaparei-
xent tots.
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Abans de la reforma laboral, quan un conveni col· lectiu acabava la seva vigència pactada i era denunciat, els
negociadors començaven a elaborar un de nou i si no hi havia acord, les condicions del pacte caducat
seguien vigents indefinidament, independenment de si havia empitjorat o no la situació de l 'empresa o el
sector. La reforma laboral va acabar amb aquest escenari en l imitar la pròrroga automàtica d'un conveni
vençut a un any com a màxim. Aquesta norma va entrar en vigor el 8 de jul iol de 201 2, per la qual cosa el
proper 8 de jul iol de 201 3, tots els convenis que haguessin vençut fa un any o més i no tinguessin l 'acord
necessari per renovar-se, decauran i els seus continguts deixaran d'apl icar als treballadors que ho tinguessin
de referència.

AAsssseemmbblleeaa ddee ddeelleeggaaddeess ii ddeelleeggaattss
VViicc ii MMaannrreessaa..

Uns 60 delegats i delegades es van

reunir en assemblea, al Centre Cívic

de Can Pau Raba de la ciutat de Vic

(@ccviccanpauraba), en sessió infor-

mativa per tal d’explicar la impor-

tància de la negociació col· lectiva i la

situació que es pot generar a partir

del 8 de jul iol .

Vàrem comptar amb la presència de

Cristina Faciaben (@crisfaciaben),

responable de la Secretaria Socio-

econòmica de CCOO Catalunya.

Un centenar i escaig de delegades i

delegats de CCOO es van reunir en

assemblea informativa, a Manresa,

sobre la negociació col· lectiva.

Vàrem comptar amb la presència de

Dolors Llobet (@dllobet), Secretària

de Comunicació i Portaveu de CCOO

de Catalunya i, Carlos Casanovas

(@ccasanovass), Responsable de

Negocació Col· lectiva.

1100--0055--22001133

https://twitter.com/ccviccanpauraba
https://twitter.com/crisfaciaben
https://twitter.com/dllobet
https://twitter.com/ccasanovass
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El passat 9 de maig, mig miler de persones de les comarques del Bages i del
Berguedà, es van manifestar a Manresa contra la reforma educativa del
ministre Wert.

La manifestació es va iniciar a la Plaça de Crist Rei i va final itzar a la Plaça
Major, on es va llegir un manifest. El manifest exigeix que el català continuï
sent la l lengua vehicular a l 'escola i demana al govern "la màxima
contundència en la defensa del patrimoni pedagògic que hem construït entre
tots".

En defensa de l'educació pública i de qualitat

Mig centenar de persones es van concentrar,

divendres dia 1 7 de maig, davant la seu del PP a

Vic, per protestar contra l 'aprovació de la reforma

educativa (LOMCE).



IInnffoorrmmaacciióó ssoobbrree llaa IILLPP ppeerr llaa
rreennddaa ggaarraannttiiddaa ddee cciiuuttaaddaanniiaa
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Davant l ’augment de la pobresa a Catalunya: un de cada cinc catalans té rendes
inferiors a la l l indar de la pobresa, CCOO de Catalunya i altres entitats hem impulsat
una Iniciativa Legislativa Popular (ILP) per una Renda Garantida de Ciutadania
(RGC), com a resposta a la pobresa i l ’exclusió social.

Carles Manzanares (CCOO), Enric Martí (FAVM), Rufí Cerdan (Càritas),
Miquel Riera (Creu Roja), Antoni Delgado (PAHC) i Maribel Luzón (ICV).

Dimecres dia 1 5 de maig, entitats i sindicats vàren
presentar en roda de premsa, a Manresa, el front
comú constiuït per ajudar a impulsar la ILP per la
renda garantida de ciutadania.

Relació de municipis, a data d'avui, que han presentat moció al
seus ajuntaments:

(*) la Llei de Mínim Vital inclou la RGC i altres mínims sobre drets d'al imentació,
habitatge i aigüa, energia, etc. . .

RECOLLIDA DE SIGNATURES DE LA ILP:
Es durà a terme a les diverses Meses ubicades per tot el
territori entre els mesos d’abri l i ju l iol , tot i que es prolongar
durant més mesos.
A partir del dia 22 d’abril , al Passeig Pere III, 60-62, 3r pis,
MANRESA; Plaça Lluís Companys, 3, baixos, VIC; Plaça
Viladomat, 24, baixos, BERGA (dimecres de 9 a 1 3 h i de 1 6
a 1 9 h); s’ instal· laran Meses de recoll ida de signatures, així com
als centres de treball .

QUÈ ÉS UNA ILP:
La ILP és la màxima expressió de la democràcia participativa i
consisteix en la possibi l itat de que la ciutadania presenti
iniciatives de llei al Parlament avalades per un determinat
nombre de signatures (50.000 per a iniciatives al Parlament de
Catalunya, com aquesta).

QUÈ ÉS LA RGC:
La RGC és un dret previst a l ’article 24.3 de l’Estatut
d’Autonomia de Catalunya: “les persones o famílies que es
troben en situació de pobresa tenen dret a accedir a una Renda
Garantida de Ciutadania que els asseguri els mínims d’una
vida digna”.

Dimecres dia 8 de maig, l 'Assemblea pels drets
Socials d'Osona (@dretssocials) va presentar, a Vic,
la campanya que fará a la comarca de recoll ida de
firmes i conscienciació de la població a favor de la ILP
per la renda garantida de ciutadania (Anna Puig-
domènech, Sílvia Espinosa i Miquel Sánchez en
representació de CCOO).

Per a més informació
http: //www.rendagarantidaciutadana.net/index.php/ca/

foto: Francesc Galindo

Municipi Impulsor Contingut Resultat

St. Joan V. ICV-EUiA Mínim Vital (*) Aprovada

St. Fruitós B. PSC RGC Aprovada

Navarcles ICV-EUiA Mínim Vital (*) Aprovada

Manresa ICV-EUiA Mínim Vital (*) NO aprovada

https://twitter.com/dretssocials
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Divendres dia 1 7 de maig, a la ciutat de Manresa, es va procedir, en roda de premsa, a la signatura del
protocol de col· laboració entre ERC (@ERCBages) i CCOO (@ccoocatcentral) a la comarca del Bages.

Els punts del contingut del protocol de col·laboració són els següents:

1.Incrementar la relació entre ERC i CCOO a la comarca del Bages.

2.Determinar uns responsables estables en les reunions de col· laboració entre ERC i CCOO.

3.Fixar un calendari anual de reunions.

4.Potenciar la comunicació, l ’ intercanvi d’ informació i
d’opinió quan a temes d’interès mutu d’àmbit nacional,
comarcal o local.

5.Donar suport a mobil itzacions i plataformes en defensa
dels interessos socials.

6.Intervenció coordinada en confl ictes laborals tant a nivel l
d’empreses privades com de l’administració pública.

7.Potenciar el marc català de relacions laborals.
Descentral itzar el Tribunal Laboral de Catalunya, al nostre
territori .

8.Mil lorar la transparència i eficiència de l’administració
pública.

9.Implementar iniciatives i programes nacionals o europeus al nostre territori en l ’àmbit socioeconòmic,
ocupacional, igualtat d’oportunitats, etc.

10.Defensar els instruments de formació i inserció laboral a la comarca.

Dissabte 11 de maig,

es va celebrar a Vic

la 1 0a edició de la

Mostra d’Entitats i

Músiques de Vic. Un

total de 84 entitats

de la ciutat van mostrar la tasca que realitzen,

en estands ubicats al passeig Pep Ventura.

Divendres 1 4 de maig, dins el

Cicle d'activitats i xerrades

"això no és una crisi , és una estafa" es va dur a terme, al Centre Cívic

Can Pau Raba de Vic, la xerrada: "Escac i mat a la cultura?" a

càrrec d'en Pere Camps (@perecampscampos) activista cultural, amb

la col· laboració d'en Jul i Piris (@jul ipiris) músic.

Dijous 23 de maig,

al Centre Cultural el

Casino de Manresa,

es va dur a terme

xerrada sobre la LOMCE, amb la participació, entre

d'altres, de Montse Ros (@montseros) Secretaria General

Federació d'Educació de CCOO Catalunya.

Dimecres 22 de maig,

xerrades adjudicacions
provisionals, dutes a

terme a Berga i Manresa

PPrroottooccooll ddee ccooll ·· llaabboorraacciióó EERRCC--CCCCOOOO aall BBaaggeess
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https://twitter.com/ccoocatcentral
https://twitter.com/ERCBages
https://twitter.com/perecampscampos
https://twitter.com/montseros
https://twitter.com/julipiris
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ll ''eennttrreevviissttaa
En que la crisi que estem patint afecta majoritàriament a la
societat civi l més indefensa, no cal insistir-hi, però dintre d'aquest
col· lectiu n'hi ha una part que la pateix doblement: els que estan
pendents de la resolució de les seves hipoteques.

Per assessorar i defensar aquests afectats va néixer fa temps, a
Catalunya, la Plataforma d'Afectats per la Hipoteca (PAH), que
després es va ampliar a tot l 'estat i què, darrerament, ha
mantingut una actitud molt activa en contra dels excessos del
món financer i del mateix govern central.

Parlem amb una de les persones que
formen part d'aquesta Plataforma, en
Rufí Cerdan i Heredia, @RufiCerdan
(company afi l iat a CCOO des de fa
molts anys) per tal que ens expliqui

quins són els seus
objectius i la situació
actual de la l luita que
porten a terme.

Quan i perquè neix la Plataforma?
La Plataforma va néixer fa uns quatre
anys, però, al Bages, no ho va fer
fins el desembre de l'any passat. A
Manresa ho va fer al voltant d'una
xerrada, a l 'Ateneu la Sèquia, d'un
membre de la PAHC de Sabadell i va
prendre el nom de Plataforma d'Afectades per la Hipoteca i el
Capital isme del Bages. El perquè és motivat per la injustícia que
representa la indefensió dels afectats davant el poder de la
banca i les condicions d'uns contractes hipotecaris que sempre
són injustos i moltes vegades il · legals. La Plataforma s'erigeix en
un element de força i de pressió, contra els bancs, per
denunciar unes situacions contractuals abusives, injustes, que
han estat considerades il · legals pel Tribunal de Justícia
Europeu.

Quin és el procés que fa servir la Plataforma per a defensar
els afectats?
Els afectats venen a l'assemblea què, la Plataforma, fa cada
diumenge (a les 6 de la tarda a l 'Ateneu La Sèquia) a explicar el
seu cas què, al final de l 'assemblea, s'analitza entre tots. Allà
apareixen les actuacions abusives dels bancs (interessos de
demora d'escàndol, que encara que paguis una part el deute
segueix, etc.) i la situació de depressió i angoixa que aclapara
als afectats, oprimits pel poder d'una banca que no dubte en fer
servir tota la força de que disposa. I , en canvi, les dades
indiquen que mentre del 2007 al 201 2 la morositat ha pujat un
30% en les empreses, pel que fa a les quotes hipotecàries
només ho ha fet en un 5%, però en canvi la banca aboca tot
l 'esforç en els desnonaments d'usuaris sense recursos.
L'assemblea, estudia quina pot ser la gestió a dur a terme: parlar
amb el banc, o al lò que es creu que pot ser més efectiu que
sempre acaba sent la pressió davant les oficines bancàries.

Després de la resolució favorable de la Comunitat Europea,
en contra des abusos de la banca de casa nostra, hi ha
hagut alguna millora en la situació?
El 99% dels contractes contenen clàusules abusives. Els jutges
poden aturar el procediment, però no hi ha un criteri prou clar per
a veure quines són les clàusules abusives, generant una gran
indefensió dels afectats. Tot es fa segons el criteri de cada jutge.
Els bancs intenten mantenir les clàusules contractuals. El
Parlament tampoc s'ha volgut comprometre amb les propostes
de la Plataforma i les que s'han adoptat han estat prou
descafeïnades defensant els interessos de la banca. Tot i això, la

Plataforma ha aconseguit alguns
èxits i això ha estimulat una gran
solidaritat social al seu voltant.

Les organitzacions sindicals, com
la nostra, s'han compromès en
aquesta lluita?
S'han fet suports puntuals,
recoll ides de signatures, etc. Les
organitzacions sindicals haurien de
vetl lar més per aspectes socials
com aquests, tot i estar centrades
més específicament en els aspectes
concrets del món del treball . La
meva visió és que l'estructura
sindical ha esdevingut rígida i
burocràtica, centrada en els

interessos dels treballadors en actiu i a mi m'agradaria que fos,
com en els seus orígens, molt més permeable i sensible a
participar en les l luites populars per enfrontar-se a altres formes
d'opressió del sistema.

Què caldria fer més per aturar tants desnonaments?
Estem davant d'un enfrontament amb un capital isme financer
molt dur. Els bancs intenten aconseguir el domini total de les
finances i acumular els estalvis de les classes populars, per això,
proposen aquestes polítiques d'austeritat tan severes. Des de la
PAHC intentem canviar aquesta política tan inhumana contra la
gent més indefensa. En aquest marc la PAHC ha aconseguit
dues coses: que molta gent es solidaritzi contra els abusos de la
banca i que la gent sigui la protagonista d'aquesta acció política
i, a més, des d'una actuació totalment pacífica. Quan vàrem
començar al Bages, hi havia una majoria de gent que actuava
solidàriament. Avui la majoria és gent afectada que lluita pels
seus drets construint sol idaritat. Emili Martínez Ballester

PPllaattaaffoorrmmaa
dd''AAffeeccttaattss ppeerr llaa HHiippootteeccaa

ii eell CCaappiittaalliissmmee

www.twitter.com/PAHCBages

www.facebook.com/ahcbages

pahcbages.blogspot.com.es

PAHC Bages

https://twitter.com/RufiCerdan
http://pahcbages.blogspot.com.es/



